



Referat Egtved Udviklingsråd		
Dato: 23. januar 2024	Mødested: Roberthus Tidspunkt: kl. 19	
Mødeleder/referent Inger/Thyra	Deltagere: Inger, Henrik, Flemming, Mette, Torben, Jacob, Thyra, Helle	Afbud: Kirsten, Troels
Dagsorden: 1. Nytårskur – 6. januar 2. Besøg af ULN Den 22. februar kl. 17 - 19 3. Møde vedr. kommuneplan 2024 den 8. januar 2024. 4. Årsmøde og generalforsamling – hvornår og hvem? Tema?	Referat: 1. Evaluerings: Der har været en omtale af arrangementet i Vejle Ugeavis. Hvad fungerede godt og er der noget vi skal gøre anderledes næste år? Det gik rigtigt godt, god stemning, godt planlagt, godt med bannere ved indfaldsvejene. Indstilling til ildsjæle via facebook fungerede godt. Godt med lokale indslag. Vi mangler at få styr på regnskabet og få udarbejdet en drejebog. Flemming indkalder gruppen til at få styr på dette. 2. Torben og Inger har haft møde med Peter Sepstrup vedr. en dagsorden til mødet med ULN den 22. februar. Forslag til dagsorden er sendt rundt til udvalget. EU indkalder de 3 lokale projekt-fremlæggere til et formøde. (Tovholdere: Torben og Jacob) Mail-adresser på de forskellige sendes til Jacob. 3. Kirsten deltog på mødet. Referat fra mødet er sendt rundt. Forslag skal sendes ind inden den 29. februar 2024. Skal vi foreslå, at boligudlæggene gennemgås? Har vi de udlæg der skal til for at indfri byvisionen? Møde med planlægger inden den 29. februar? Inger skriver ind. Ønske om at byvisionen indarbejdes i kommuneplanen. Naturen ind i byen. Sammenhæng mellem kommunes strategier vedr. landskabsplan, blå/grønne forbindelser, Natur- og friluftstrategi, skovrejsning m.v. 4. Årsmødet og generalforsamling: Tirsdag den 12. marts 2024 kl. 19.00. Ændres til onsdag d. 13. marts pga fejl i lokalebooking. Evt oplæg fra de 3 lokale fremlæggere fra d. 29.2 kan måske komme og fortælle, hvordan de 3 projekter kan bindes sammen/binde Egtved sammen.	

	Vi skal have et overblik over hvem der er på valg. Alle skal tænke over forslag til nye kandidater. Torben, Flemming og Helle hjælper med planlægning.
5. Tur med vores lokale politikere?	5. Vi afventer til efter mødet med ULN.
6. Henvendelse fra Vejle Kommune vedr. Klingebæk gård.	6. Torben, Mette og Inger havde møde med Bo Levesen fra Natur og Udeliv, Vejle Kommune den 21. december. Referat er sendt rundt. Bo har teten på det og vender tilbage.
7. Opfølgning på Erhvervslokalplan ved Ribevej.	7. Vejle Kommune har meddelt Andersen Steel, at de ikke kan forvente, at de kan være på den nye udstykning – forklaring følger på mødet. Problemet er at alle var overbeviste om, at planlæggerne fra Vejle Kommune var i dialog med virksomheden i forhold til at de kunne rummes indenfor lokalplanen. Opgaven gik jo på at finde et nyt sted i Egtved til virksomheden og derfor kommer det bag på alle, at der nu kommer en melding fra Vejle Kommune gående på, at de ikke kan være der. AktivErhverv, Yvonne har fulgt processen med lokalplanen og hun er også overrasket over processen. Yvonne har talt med Andersen Steel – og de overvejer lige nu, hvad de gør. Gerda formand for TU har talt med Andersen Steel ved jeg (Inger), og virksomheden har meldt tilbage til Gerda, at de godt kan se for sig at bygge i Gravens. Set fra Egtveds side er det super ærgerligt, at vi nu har kæmpet for erhvervsjord de sidste 10 år og når der så er noget på vej, og vi troede vi havde en virksomhed der var klar til at bygge, så har den fundet et andet sted. Det kan godt være virksomheden ikke flytter fra kommunen, men den flytter fra Egtved – og det har betydning for udviklingen af det nye Erhvervsområde i Egtved. Andersen Steel var dem, der kunne tage hul på den nye udstykning. Konklusion – Kommunikationen omkring sagen kunne have været håndteret bedre. Læringspunkt.
8. BID møde den 3. januar v/Jacob, Kirsten og Inger	8. Referat er sendt rundt. Rundvisning i den nye tilbygning i EIMC. Vejle Ugeavis – lidt delte meninger. Flere af butikkerne giver den en chance bl.a. ABC samt Carina & Conrad. Lokal netavis blev drøftet? Ikke nogen der vil påtage sig opgaven. Projekt Aftensang – Frederik fra Vejle Kommune har teten. Tema

	på næste BID-møde den 7. februar.
9. Oplevelsescenter ved Egtved Pigens grav. Helle og Inger	9. Styregruppemøde den 18. december. Inger og Helle deltog. OBS det lader til, at der ikke er fokus på forbindelserne til Hærvejen eller til Egtved. Der er heller ikke fokus på formidling af projektet. Opfølgning sker ved mødet med ULN den 22. februar.
10. Kommunikationsgruppen, egtved.dk + div. Facebooksider.	10. Jacob mangler adgang til hjemme siden.
11. EIF v/Kirsten og Thyra	11. Der arbejdes på at få 1. Sal færdiggjort. EIF holder generalforsamling i slutningen af feb. Vi er ude at se efter nye kandidater til forretnings-udvalget.
12. Vejle Ådal og Fjord/Inger og Mette	12. Møde om ca. 2 uger.
13. Aktiverhverv v/Henrik	13. Møde på torsdag om den grønne omstilling.
14. Brugergruppe Roberthus v/Torben	14. Lisa indkalder snart til et nyt møde. Per Hein er blevet opsagt som tovholder for iværksætterne som led i besparelser.
15. Næste møde i EU	15. Torsdag d. 22.02.24 kl. 19.00 i forlængelse af mødet med ULN
16. Artikler til facebook, hj.side, Vejle Ugeavis?	16. Intet nyt
17. Eventuelt	17. Skal vi (EU) lave et arrangement for byens borgere, måske i sommerhalvåret, ligesom vi har nytårskur i januar? Vi tænker over det og tager det med til næste møde.
18. Møder på vej	Klyngemøde d. 07.02.24 kl. 19.00 ULN d. 22.02.24 på Roberthus kl. 17-19 EU torsdag d. 22.02.24 kl 19.00 i forlængelse af mødet med ULN Gadebande møde den 14. marts kl. 15.30 på Roberthus Hvem deltager? Jacob prøver om han kan deltage. Årsmøde og generalforsamling onsdag 13. marts kl. 19 på Roberthus.